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18 października 2024

Konsultacje w sprawie programu “Czyste Powietrze” –
wicemarszałek Grzegorz Socha o przyszłości
termomodernizacji

W Ministerstwie Klimatu i Środowiska odbyło się spotkanie konsultacyjne
dotyczące usprawnień w Programie Priorytetowym “Czyste Powietrze”. W
wydarzeniu uczestniczył wicemarszałek Grzegorz Socha, a także przedstawiciele
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz innych
zainteresowanych środowisk.
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Program “Czyste Powietrze” od lat jest kluczowym elementem walki ze smogiem i poprawy
jakości powietrza w Polsce. Celem spotkania było poznanie oczekiwań uczestników w
zakresie dalszego rozwoju i ulepszeń programu, który zmaga się z pewnymi wyzwaniami,
takimi jak ograniczenia finansowe czy problemy z dostępnością dla osób najuboższych.

Wicemarszałek Grzegorz Socha podczas swojego wystąpienia podkreślił
znaczenie współpracy między samorządami, administracją państwową oraz
organizacjami zajmującymi się ochroną środowiska w skutecznej realizacji
programu. Zwrócił uwagę na potrzebę zwiększenia nadzoru nad Wojewódzkimi
Funduszami Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (WFOŚiGW) oraz
ściślejszego przestrzegania terminów rozpatrywania wniosków: -Musimy
zapewnić, żeby procesy związane z programem “Czyste Powietrze” działały
sprawniej i efektywniej. Kluczowe jest to, aby osoby najuboższe miały realny
dostęp do środków, a terminy były respektowane. Tylko w ten sposób możemy z
sukcesem walczyć ze smogiem i poprawić jakość życia naszych mieszkańców –
powiedział wicemarszałek Socha.

W trakcie konsultacji poruszono kluczowe kwestie, w tym:

Kryteria dostępu do programu i progów dofinansowania – ministerstwo chce1.
poznać sugestie, jak uczynić program bardziej dostępnym i efektywnym dla różnych
grup społecznych
Mechanizm prefinansowania – zastanawiano się, jak usprawnić proces wypłaty2.
środków dla osób najuboższych, aby termomodernizacja budynków była bardziej
dostępna.
Standard energetyczny budynków– dyskutowano, jaki poziom efektywności3.
energetycznej budynków powinien być promowany w ramach programu, aby osiągnąć
jak największe korzyści dla środowiska
Jakość usług wykonawców – zwrócono uwagę na konieczność zapewnienia wysokiej4.
jakości usług firm budowlanych, które realizują projekty w ramach programu.
Technologie wspierane przez program – omówiono przyszłość wspieranych5.
technologii, takich jak systemy ociepleń, odnawialne źródła energii oraz nowoczesne
systemy grzewcze.

Jednym z najważniejszych postulatów, który pojawił się podczas spotkania, była kontynuacja
programu “Czyste Powietrze” do 2029 roku oraz opracowanie strategii finansowania
programu na najbliższe pięć lat. Podkreślano także konieczność stworzenia długoterminowej
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strategii termomodernizacji budynków jednorodzinnych w Polsce, ze szczególnym naciskiem
na głęboką termomodernizację, która może przynieść największe korzyści energetyczne.

Uczestnicy spotkania zwracali uwagę na potrzebę prowadzenia powszechnych kampanii
informacyjnych, które będą promować korzyści płynące z termomodernizacji oraz zachęcać
Polaków do korzystania z programu. Sugerowano także większe zaangażowanie branży
budowlanej, co mogłoby pomóc w zintensyfikowaniu działań modernizacyjnych.

Konsultacje są ważnym krokiem w kierunku poprawy funkcjonowania programu i
odpowiedzią na wyzwania, z którymi mierzy się zarówno społeczeństwo, jak i samorządy.
Rezultaty tych rozmów mogą przynieść usprawnienia, które będą miały bezpośredni wpływ
na lepsze wykorzystanie dostępnych środków oraz skuteczniejszą walkę ze smogiem w
Polsce.
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